
LANDSBYEN 

    DE 7 SOGNE 
     Sammen er vi bedre 

 
Gennem LAG Thy - Mors 

Mors d. 21. april 2017 
Til Styregruppen 
 

Referat møde i styregruppen 
 

Onsdag d. 19. april 2017 kl. 17 i Mødestedet 
 

Fraværende. Benjamin Jensen, Henning Poulsen, Nina Andersen og Christian Nørgaard 
 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referat af møde d. 22. februar 2017 
Referat: Godkendt. 
 

2. Årsmøde 2017 
I vedtægten står: 
”Styregruppen afholder hvert år inden udgangen af marts måned et årsmøde i form 
af et offentligt borgermøde for beboerne i institutionens geografiske virkeområde. 
 
Årsmødet skal mindst indeholde følgende dagsordenpunkter: 

• Beretning om det forgangne års aktiviteter 

• Regnskab for årets virksomhed 

• Drøftelse af mødets ønsker om fremtidige aktiviteter 

• Styregruppens arbejdsplan for det kommende år.” 
 
Efter aftale på sidste møde har Poul Erik udarbejdet vedhæftede forslag til 
stikordsvis beretning 2016 og arbejdsplan 2017. 
Der ønskes aftale om afholdelse af årsmøde jfr. vedtægten. 
Referat: Det vedtoges at afholde årsmøde i tilslutning til næste styregruppemøde, 
der blev fastsat til onsdag d. 7. juni 2017 i Mødestedet således: 

• Kl. 17 – 19 Styregruppemøde 

• Kl 19 – 21.30 Årsmøde. 
Forslaget til stikordsvis beretning og arbejdsplan blev godkendt med en enkelt 
korrektion i arbejdsplanen vedr. Redsted Sognegård. 

 
 

3. Status på Tæbring-projekterne (bypark og fjordstranden). 
Herunder disponering af midler til strategisk tilpasning 
Referat: Det videre arbejde med byparken er sat på stand-by med henblik på lokal 
indsamling af midler til de resterende opgaver. Resultatet af den lokale indsamling 
skal også være en indikator for opbakningen til projektet, og hvis der ikke kommer 
midler ind anses projektet som afsluttet i den stand, det nu har. Der er dog samtidig 
sendt ansøgninger til fonde om restfinansieringen. 



LANDSBYEN 

    DE 7 SOGNE 
     Sammen er vi bedre 

 
Gennem LAG Thy - Mors 

Strandprojektet er klargjort til realisering og der en sendt ansøgninger om 
fondsmidler, der skal supplere de 40.000 kr, der afsættes fra Strategisk Tilpasning. 
 
God opmærksomhed fra TV-Midtvest. 
Der har været samtaler med Viggo Vangsgaard om to kommunale ældreboliger, 
som kunne stilles vederlagsfrit til rådighed for lokalsamfundet. Evt. kunne disse 
indgå som overnatningsmulighed i en opdateret version af Mikkelsbakke. 
Der skal tages fat på spørgsmålet om afsatte midler fra Strategisk Tilpasning til 
”mødesteder” i relation til Tæbring Forsamlingshus. 
 

4. Fremtidens Mikkelsbakke. 
Foreningen Nordjysk Retræte har udtrykt interesse for at videreføre Mikkelsbakke i 
en opdateret form. 
Referat: Orienteringen til efterretning. Beboerne i Tæbring har ikke nogen særlig 
veneration for Mikkelsbakke og oplever at stedet har isoleret sig fra lokalsamfundet. 
De friville på stedet kommer andet steds fra. Men man vil utvivlsom hilse det 
velkommen, at stedet får nyt liv – og gerne i bedre kontakt med lokalsamfundet. 
Styregruppen anbefaler at der i muligt omfang lokaliseres midler fra Strategisk 
Tilpasning til den planlagte istandsættelse og opdatering af Mikkelsbakkes 
bygninger og nære omgivelser.  
Jfr. pkt 3 kan det overvejes om de to kommunale ældreboliger kan indgå i 
værelseskapaciteten til Mikkelsbakke. 
 

5. Status på Redsted -projekterne (købmandsbutik og sognegården) 
Referat: Der er fundet et yngre par, der gerne vil overtage købmandsbutikken. 
Endelig aftale afventer dog afklaring omkring deres nuværende bolig, samt 
bankkredit til overtagelse af varelageret. I konsekvens heraf har Poul Erik 
genfremsendt LAG ansøgning om støtte til borgercafe – men LAG har nu brugt 
årets midler med mindre der bliver tilbageført midler fra urealiserede projekter. 
Sognegården afventer et endelig byggeprojektoplæg fra kommunen. Poul Erik 
Rykker kommunen (Niels Pedersen) Se i øvrigt pkt.9. 
 

6. Status på Kærstien, vandplatformen og Karby Kuber. 
Referat: Der er foretaget projektering af kærstien og vandplatformen, men 
desværre efter noget forsinkede indvendinger fra Karby Beboerforening vedr. 
vandplatformen. Projektet skulle dog være så vidt, at der afholdes licitation fredag 
d. 28. april. Af seks indbudte håndværkere har to sagt nej tak. 
Der afholdes licitation vedr. Karby Kuber  i uge 17. processen har været forsinket af 
ufuldstændigt licitationsmateriale 
 

7. Byfornyelse i Hvidbjerg 
Referat: Der er færdiggjort planer for etablering af vejforløb ind til SKF’s bagside. 
Der planlægges med ”lange” bump” på Næssundvej og omfattende supplerende  
skiltning af fartbegrænsning. Actionparken omformuleres sådan at de meget aktive 
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faciliteter, der bør overvåges i skolens pauser placeres i området mellem SKF og 
Kernehuset, medens de mere rekreative aktiviteter fastholdes vest for SKF og 
motionscentret. 
 

8. Vedligeholdelse af fællesarealer – landsbypedeller og mulig støtte hertil fra 
Velux-fonden. 
Referat: Hvis en gruppe navngivne aktive ældre samler sig om en aktivitet kan de 
søge og må dækket udgifter til materiel til aktiviteten. 
Det betyder at hvis vi f.eks. laven en gruppe landsbypedeller, kunne vi søge midler 
til f.eks. plæneklipper, trailer m.v.. 
Chresten har lavet en oversigt over hvilke fællesarealer, der kunne være pasning af 
og sendt den til kommunen. Det videre arbejde omkring landsbypedeller afventer 
tilbagemelding fra kommunen. Poul Erik ”rykker” kommunen. 
 

9. Kommunale energiprojekter på Karby Kuber, Redsted Sognegård og 
Kernehuset? 
Referat: Bygningerne er i princippet kommunale ejendomme en tid fremover, 
hvorfor det undersøges om kommunale midler til energirenovering ( fra salg af 
vindmølleandele) kan frigøres til Solcelleprojekter på de tre bygninger. 
 

10. Status på kirkeprojektet. 
Referat: Kirkeprojektet lider under total tavshed fra to af de tre menighedsråd (de to 
store) på henvendelsen med de konkrete forslag til fremtidige profiler for kirkerne. 
Der satses derfor på, at man bare iværksætter de særlige profiler spec. i Hvidbjerg 
og Agerø kirker.  
 

11. Status på turistguide. 
Referat: Der er nu tilsagn om 10.000 kr fra Morsø Fonden og 13.000 kr fra Morsø 
kommune. Chresten har derudover søgt Morsø Forsikring, samt anmodet de 4 
borgerforeninger om et tilskud på 1.000 kr fra hver. 
Der er ønsker om, at folderen endvidere peger ud mod Strømpehuset i Ø. Assels og 
Sillerslev Havn. 
Chresten indkalder arbejdsgruppe til det videre arbejde og giver grønt lys til Topper 
om at tegne løs. 
 

12. Mit kæreste eje. 
Vore opgaver – praktisk bistand til arrangementet. 
Referat: Der er nu tilmeldt 60 personer og stoppes ved omkring 70 deltagere. 
Pedelleriet står for det praktiske og der sælges kaffe, kage, øl og vand, som vores 
indtægtsmulighed. Øvrig praktisk medhjælp stilles til rådighed fra Redsted. 
 

13.  Erfaringer med byskiltene – infoskærme. 
Referat: Der har været nogle interessesammenstød vedr. anvendelsen af 
byskiltene – herunder ”uautoriseret” brug til reklame for arrangementer i Vils. 
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Det aftales, at der ikke fares frem med bål og brand, men at de enkelte 
beboerforeninger i venlig form vejleder om reglerne for brugen af  byskilte. 
Henvendelse fra reklamefirma om opsætning af digitale infotavler forudsætter en 
omfattende tegning af ”annoncer”, som ikke er realistisk – så vi takker bej. 
 
 

14. Realdanias Stedet Tæller arrangementer på Mors. 
Os d. 13. – 20. juni 17; Ejerslev Havn d. 22. juni – 4. juli.17 
Referat:  Chresten prøver at få fremrykket opstillingen af  plancheudstillingen til d. 
9. juni, så den kan være opstillet til den planlagte torvedag. 
 
 

15. Orienteringer, eventuelt og fastsættelse af næste møde. 
Referat: 

• Mountainbikebanen: Banen roses meget og bruges meget, Der er 
problemer, når kørere ikke starter ved udgangspunktet og derved ikke læser 
opslag om tidspunkter for skydning på flugtskydebanen. Skiltningen skal 
derfor revurderes. Der laves en event for at skabe yderligere 
opmærksomhed om banen. 

 
Næste møde: Onsdag d. 7. juni 2017 kl. 17 i Mødestedet – efterfulgt af 
årsmødet. 
 

Referat. 
Poul Erik 

 
 
 
 
 


